
Štvrťstoročie našich novín
Pred 25 rokmi zazvonil v škole telefón. Zo slúchadla sa 
ozval hlas vtedajšieho starostu obce Ing. F. Šugru, aby 
som po vyučovaní prišla na obecný úrad v dôležitej veci. 
Po príchode na úrad sedel za stolom spomínaný F. Šurga 
a s ním E. Žikavská, J. Vičan, M. Escherová a B. Tupý. Po 
privítaní sme boli obozná-
mení, že by sme mohli začať 
vydávať obecné noviny, kto-
ré by informovali občanov 
o živote v obci. A už sme do-
stali papiere a perá a každý si 
značil, čím by mohol prispie-
vať. Najskôr nedôverčivosť, 
neskôr nadšenie, potom 
zamyslenie či to budeme 
vedieť. Navrhli sme kostru, 
body prvého čísla novín. 
Celkom sa nám to pozdáva-
lo, len to dať dohromady, aby 
to dobre vyzeralo a bolo pre 
čitateľov zaujímavé. Počítače 
a práca s nimi boli v začiat-
koch, mnohí sme k nim ešte 
len pričuchávali a doma sme 
ich takmer nikto nemali.
Podarilo sa. Prvé číslo Rado-
šinských novín, dvojmesač-
ník zo života občanov Rado-
šiny a Bziniec bolo na svete 
a dalo sa čítať. Prvé čísla boli 
čiernobiele, na novinovom 
papieri. Postupne sme sa zdokonaľovali, začali sme vy-
dávať noviny farebné, kvalitnejší papier, najskôr dvoj-
mesačník, neskôr štvrť ročník. Aj členovia redakčnej 
rady sa menili. Pribudli noví členovia P. Hauptvogel, A. 
Sigetová, L. Krajčír, ktorí do novín dlhší čas a pravidelne 
prispievali. Jedni prichádzali, iní odchádzali. Odchádza-
li najmä z dôvodu pracovnej zaneprázdnenosti, či men-
šieho kontaktu s obcou. Ako jediná členka súčasných 
novín som bola pri zrode a píšem doteraz, nepretržite, 
bez vynechania jediného čísla.
Noviny dali podnet k mnohým pekným a zaujímavým 
podujatiam, ktoré sa organizujú v obci po dnešný deň. 
Či už podnet bývalej členky ochotníckeho divadla uve-
rejnením prázdneho rámika s otázkou: A čo dnes? To 
viedlo k zamysleniu chtivých priaznivcov divadla a vy-

tvoreniu súčasného ochotníckeho súboru Hlavina. Ale-
bo zviditeľňovanie obce aj v zahraničí, veď noviny čítajú 
aj občania žijúci ďaleko za hranicami Slovenska. Pod-
nety ku krajšej a lepšej Radošine, dôležité informácie, 
vysvetlenia… aj o tom sú naše noviny.

Noviny prešli zmenou a to je 
dobre, veci sa musia posúvať 
vpred a verím, že k lepšiemu. 
Pred časom ma oslovila naša 
čitateľka, ktorá bola nespo-
kojná s tým, že jej do schrán-
ky nedali noviny. Vysvetlila 
som jej, že sme prešli z dvoj-
mesačníka na štvrťročník. 
Odpoveďou som ju potešila, 
že sa na ňu nezabudlo, ale aj 
trošku zarmútila, prečo ich 
nevydávame častejšie, ona 
sa na ne vždy teší a prečí-
ta ich celé. Iná pani ich má 
v nočnom stolíku a keď ne-
môže spať, tak ich číta, tie 
isté články aj niekoľkokrát, 
pre zaujímavosť textu. Po-
tešila aj pochvala od pána, 
ktorému manželka upiekla 
koláč podľa receptu z novín. 
Odvtedy ho musí robiť čas-
tejšie a ešte sa ho neprejedli. 
Zaujímavou, nadrozmernou 
a netradičnou úrodou sa 

pochválilo veľa šikovných pestovateľov, množstvo za-
ujímavých rozhovorov s našimi občanmi, o ktorých by 
sme ani nevedeli, že žijú medzi nami, aj to sme sa dočí-
tali na stránkach našich novín. Nie všetci sú so všetkým 
spokojní, občas si vypočujem aj kritické slová, ale aj to 
patrí k životu a núti nás to zlepšovať sa. Verím však, že 
aj naďalej zostanete priaznivcami našich – vašich novín. 
V tomto roku sme sa rozhodli vydať štyri čísla. Pomôcť 
nám k tomu môžete aj Vy, vážení občania. Teším sa na 
Vaše príspevky, ktoré môžete poslať na moju adresu 
(viď posledná strana novín). Do ďalšieho štvrť storočia 
si poprajme zdravie, veľa dobrých námetov na písanie 
a veľa spokojných čitateľov.

G. Bahelková
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Uznesenie č. 26 z Obecného zastupiteľstva konaného dňa 3. 10. 2022
A) Obecné zastupiteľstvo schvaľuje

1. Program zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva

2. Úprava rozpočtu 2022
3. Zmluva s OPEN DOOR s.r.o. Šaľa
4. Dofinancovanie stav. úprav KD Bzince
5. Žiadosť OZ Hlavina o odpustenie 

nájmu a energií v KD Radošina 
počas Radošinských Vianoc 2022

6. Preplatenie starostke 20 dní 
dovolenky na zotavenie za rok 2022

B) Obecné zastupiteľstvo berie na 
vedomie
1. Správu hlavnej kontrolórky obce 

Radošina 2022/01
2. Správu nezávislého audítora 

pre štatutárny orgán a obecné 

zastupiteľstvo obce Radošina zo dňa 
3. 10. 2022

C) Obecné zastupiteľstvo ukladá:
1. Preveriť vlastnícke práva p. 

Ondrejku a jeho predkov k parc.č. 
237/1, 237/2, 237/11 na správe 
katastra v Topoľčanoch.

Uznesenie č. 41-73 z Obecného zastupiteľstva konaného dňa 12. 12. 2022
A) Obecné zastupiteľstvo v Radošine 

schvaľuje
1. program zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva
2. rokovací poriadok komisie na 

ochranu verejného záujmu pri 
výkone verejných funkcií

3. rokovací poriadok Obecného 
zastupiteľstva

4. rokovací poriadok komisií Obecného 
zastupiteľstva.

5. rokovací poriadok Obecnej rady.
6. úpravu rozpočtu na rok 2022.
7. VZN obce Radošina o dani za 

jadrové zariadenia č. 2/2023.
8. VZN o určení výšky finančných 

prostriedkov určených na mzdy 
a prevádzku na dieťa materskej 
školy a žiaka školského zariadenia č. 
1/2023.

9. VZN o určení výšky finančných 
prostriedkov na čiastočnú úhradu 
nákladov na výchovu a vzdelanie 
v školách a školských zariadeniach č. 
3/2023.

10. VZN o určení výšky príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov, výšky 
príspevku na režijné náklady 
a podmienky úhrady v školskej 
jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce Radošina č. 7/2023.

11. VZN o určení miesta a čase zápisu 
detí do 1. ročníka základnej školy 
v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 
Radošina č. 4/2023.

12. VZN o určení názvov ulíc a iných 

verejných priestranstiev pôsobnosti 
obce Radošina č. 5 /2023.

13. VZN o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady č. 6 /2023.

14. sadzobník úhrad za služby 
poskytované obcou Radošina 
a prenájom hnuteľných vecí vo 
vlastníctve obce Radošina.

15. Smernicu o poplatku za vypúšťanie 
odpadových vôd.

16. Zásady odmeňovania poslancov 
obecného zastupiteľstva obce 
Radošina.

17. Zmluvu č. E4075 08U02 a jej 
dodatok o poskytnutí dotácie z EF 
vo výške max.: 289744,– EUR

18. Mandátnu zmluvu s Ing. Arch. 
Miroslav Šafranko -Zabezpečenie 
obstarávania Územného plánu obce 
Radošina Zmeny a doplnky č.2.

19. Prevádzkový poriadok areálu 
futbalového ihriska.

20. Nájomnú zmluvu s Romanom 
Kršákom

21. Zverejnenie zámeru prenajať 
pozemky v k. ú. Radošina a Bzince 
na poľnohospodárske účely podľa 
§ 9a ods. 9 písm. c) z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa pre 
Poľnohospodárske Družstvo 
“Radošinka“ so 
sídlom vo Veľké Ripňany, IČO: 
00 205 851. Dôvod hodný 
osobitného zreteľa je, že predmet 
nájmu bol doteraz žiadateľom, resp. 

navrhovateľom nájomnej zmluvy 
riadne užívaný a obhospodarovaný, 
čo je aj vo verejnom záujme 
vlastníka nehnuteľností a riadne si 
plnil zákonné povinnosti užívateľa 
(platenie nájomného, úhrada dane 
z nehnuteľností). Dĺžka trvania 
nájomnej zmluvy sa určuje na dobu 
určitú, a to od 1. 2. 2023 do 
31. 1. 2028. Celková výmera 
prenajatých nehnuteľností 
je 221929,41 m2. Cena je 
stanovená dohodou 120,– - EUR/
ha, čo činí 2663,15 EUR/rok. 
Zoznam a výmera pozemkov je 
neoddeliteľnou prílohou zámeru. 
Lehota na predkladanie ponúk je do 
28. 12. 2022 do 15:00 hod.

22. Žiadosť o určenie názvu novej ulice 
umiestnenej na parcele číslo 792/45 
na Mierová.

23. Zverejnenie zámeru prenájmu 
nebytových priestorov

24. Žiadosť o zriadenie vecného 
bremena, na vedenie prípojok vody 
a elektrickej prípojky k rodinnému 
domu: 
• Na parc. č. 467/3, 467/5 (LV 820) – 
vodovodná šachta a vedenie od 
šachty k domu 
• Na parc. č. 467/5, 446/39 
(LV 820) – elektrická prípojka 
a podzemné káblové vedenie od 
prípojky k domu.

25. Zverejnenie zámeru prenájmu 
nebytových priestorov.

Uznesenie č. 27-40 z Obecného zastupiteľstva konaného dňa 14. 11. 2022
A) Obecné zastupiteľstvo schvaľuje

1. Program zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva

2. Zvýšenie minimálneho platu 
starostu o 30%.

B) Obecné zastupiteľstvo berie na 
vedomie
1. Výsledky volieb do orgánov 

samosprávy obce: starosta Ing. 
Bohuš Bartošek 
Poslanci obecného zastupiteľstva: 
Mgr. Gabriela Bahelková, Mgr. Peter 

Čierňava, 
Martin Grznár, Peter Grznár, 
Ing. Peter Lukačovič, Ing. Zuzana 
Segešová, Róbert Štepka, Bc. Andrej 
Vičan, Ing. Peter Zachar.

2. Informáciu starostu o poverení 
zástupcu starostu a konštatuje, 
že zástupcom starostu na základe 
poverenia starostu sa stal poslanec 
Mgr. Peter Čierňava

3. Zriadenie obecnej rady v zložení: 
Mgr. P. Čierňava, P. Grznár, R. 
Štepka

4. Poverenie sobášiacich poslancov pre 
nastávajúce volebné obdobie Mgr. G. 
Bahelková, Mgr. P. Čierňava, Ing. Z. 
Segešová, Bc. A. Vičan.

5. Poverenie poslanca Ing. P. 
Lukačoviča za podmienok 
v citovaných ustanoveniach Zákona 
o obecnom riadení zvolať a viesť 
zasadnutie obecného zastupiteľstva. 
6. Obecné zastupiteľstvo v Radošine 
deleguje poslanca Mgr. P. Čierňava, 
R. Štepka, P. Grznár do rady školy 
v ZŠ s MŠ Radošina.
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Uznesenie č. 1-19 z Obecného zastupiteľstva konaného dňa 16. 1. 2023
A) Obecné zastupiteľstvo v Radošine 

schvaľuje
1. Program zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva
2. vstupnú správu k dokumentu PHSR 

na roky 2022-2030
3. prenájom pozemkov v k. ú. Radošina 

a Bzince na poľnohospodárske 
účely podľa § 9a ods. 9 písm. c) 
z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa pre Poľnohospodárske 
Družstvo “Radošinka“ so sídlom 
vo Veľké Ripňany, IČO: 00 205 851. 
Dôvod hodný osobitného zreteľa 
je, že predmet nájmu bol doteraz 
žiadateľom, resp. navrhovateľom 
nájomnej zmluvy riadne užívaný 
a obhospodarovaný, čo je aj 
vo verejnom záujme vlastníka 
nehnuteľností a riadne si plnil 
zákonné povinnosti užívateľa 
(platenie nájomného, úhrada dane 
z nehnuteľností). Dĺžka trvania 
nájomnej zmluvy sa určuje na 
dobu určitú, a to od 1. 2. 2023 
do 31. 1. 2028. Celková výmera 
prenajatých nehnuteľností je 
221929,41 m2. Cena je stanovená 
dohodou 120,– - EUR/ha, čo činí 
2663,15 EUR/rok. Zoznam a výmera 
pozemkov je neoddeliteľnou 
prílohou nájomnej zmluvy.

4. Úpravu rozpočtu na rok 2023 podľa 
priloženého návrhu

5. Kúpnu zmluvu na bytový dom 
SO-01 B 9BJ, na základe uznesenia 
73/2022 čerpanie úveru na 
obstaranie technickej vybavenosti 
súvisiacej s bytovým domom 
SO-01 B 9BJ, vo výške 88.802,– €, 

splatnosť úveru 5 rokov
6. návrh komunitného plánu obce 

Radošina
7. zmluvu o dielo č. 01/2023 s firmou 

EKO stavin s.r.o., oprávnené náklady 
259 662,94 €, neoprávnené náklady 
406 08,16 €.

8. Zverejnenie zámeru prenájmu 
nebytových priestorov

Obec Radošina v zmysle ustanovenia § 9a, 
ods. 9) c) zákona SNR č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskorších zmien 
a doplnkov zverejňuje zámer nájmu nehnu-
teľného majetku nebytových priestorov 
v budove zdravotného strediska v Radošine 
z dôvodu osobitného zreteľa. Dôvod hodný 
osobitného zreteľa je, že je vo verejnom 
záujme obce ako vlastníka nehnuteľnos-
tí prenajať nehnuteľný majetok, ktorý 
je po ukončení nájmu predchádzajúcim 
nájomcom nevyužívaný, na dobu neurčitú 
s trojmesačnou výpovednou lehotou s mini-
málnou výškou nájmu 9,– €/m2/rok.
Predmetom prenájmu sú nebytové priesto-
ry vo vlastníctve obce Radošina:
V budove zdravotného strediska, Piešťan-
ská ulica, č. 39 zapísaného na LV 820, na 
prízemí, miestnosť 104, miestnosť 105 
o celkovej výmere 18,75 m2. Spolu s neby-
tovými priestormi je nájomca oprávnený 
užívať aj spoločné priestory – hala, vstupná 
chodba, WC.
Prevádzkové náklady bude nájomca uhrá-
dzať podľa skutočnej spotreby.
Lehota na predkladanie ponúk je do 
3. 2. 2023 do 12: 00 hod.
Kritéria na vyhodnotenie ponúk:
A: najvyššia cena -- váha 60%
B: účel prenájmu -- váha 40% 1: služby 

súvisiace so zdravotnou starostlivosťou 
a telesnou pohodou 80% 2: administra-
tívne služby 20%
Ponuky budú vyhodnotené podľa daných 
kritérií, víťazná ponuka bude tá, ktorá získa 
najviac bodov.
Obecné zastupiteľstvo si vyhradzuje právo 
neprijať žiadnu ponuku.

B) Obecné zastupiteľstvo berie na 
vedomie
1. Stanovisko hlavnej kontrolórky 

k úveru na obstaranie technickej 
vybavenosti súvisiacej s bytovým 
domom SO-01 B 9BJ

2. Ponuku na prenájom nebytových 
priestorov

3. Žiadosť Kristiána Krajčíra o kúpu 
časti parcely č.1024/3, parc. C, v KÚ 
Radošina o výmere cca 200 m2

4. Žiadosť Juraja Pacalaja a Lenky 
Pacalajovej o kúpu časti parcely 
č.1024/3, parc. C, v KÚ Radošina 
o výmere cca 200 m2

5. Žiadosť Petra Slišku o kúpu časti 
parcely č.1024/3, parc. C, v KÚ 
Radošina o výmere cca 200 m2

6. Žiadosť Andreja Valoviča o kúpu 
časti parcely č.2066/1, v KÚ 
Radošina o výmere 400 m2

C) Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje
1. Prenájom nebytových priestorov 

s výškou nájmu 27,– €/m2/rok 
Branislav Florek

2. Prenájom nebytových priestorov 
s výškou nájmu 13,– €/m2/rok 
Michaela Piršelová

K investičnému zámeru obce Radošina 
realizovať kúpu “Bytový dom SO-01 
B, 9 BJ 
Obecné zastupiteľstvo v Radošine

B) Obecné zastupiteľstvo berie na 
vedomie
1. stanovisko hlavnej kontrolórky 

obce Radošina (ďalej len, HK“) 
k návrhu rozpočtu obce na rok 2023 
a k viacročnému rozpočtu na roky 
2024 a 2025.

2. Žiadosti o finančný príspevok
a) Žiadosť Jednota dôchodcov
b) Žiadosť Telovýchovná jednota – 

Športový klub Radošina
c) Žiadosť DHZ Radošina
d) Žiadosť Komunita Kráľovnej pokoja
e) Žiadosť Regionálny spolok včelárov 

Slovenska Radošina
f) Žiadosť Veterán klub Radošina
3. Schvaľuje rozpočet na rok 2023.
4. Návrh rozpočtu na roky 2024 

a 2025.
5. Návrh plánu kontrolnej činnosti HK 

obce Radošina na 1. polrok 2023.
6. Návrh nájomnej zmluvy s PD 

Radošinka
7. Návrh kúpnej ceny od ŽSR.
8. Žiadosť o prenájom nebytových 

priestorov M. Piršelová
9. Žiadosť o prenájom nebytových 

priestorov B. Florek
10. Žiadosť o zriadenie prístupovej 

cesty k nehnuteľnosti Nitrianska 
365/126, 95605 Radošina

11. Súhlasí s vybudovaním prístupovej 
cesty a prístupového chodníka so 
schodmi s jednoduchým zábradlím, 
za podmienok dodržania stavebného 
zákona č. 50/1976 Z.z. a na náklady 
žiadateľov

12. Zriadenie komisií obce Radošina
Obecné zastupiteľstvo v Radošine 
zriaďuje 
1. komisia na ochranu verejného 
záujmu pri výkone verejných 
funkcií v zložení:
Róbert Štepka, Ing. Peter Lukačovič, 
Mgr. Gabriela Bahelková 

predseda komisie poslanec Róbert 
Štepka 
2. komisia životného prostredia 
v zložení: Ing. Peter Lukačovič, Ing. 
Zuzana 
Segešová, Bc. Andrej Vičan, Ing. 
Peter Zachar, Ing. Stanislav Antalík, 
Mgr. Marek Vražba, 
predseda komisie poslanec: Mgr. 
Peter Čierňava 
3. komisia rozvoja v zložení: 
Mgr. Gabriela Bahelková, Mgr. Peter 
Čierňava, Peter Grznár, 
Ing. Zuzana Segešová, Bc. Andrej 
Vičan, Ing. Stanislav Antalík, 
predseda komisie Ing. Peter Zachar 
4.komisia priestupkov 
a verejného poriadku v zložení: 
Martin Grznár, Peter Grznár 
predseda komisie Róbert Štepka

C) Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje
1. „Návrh Zmien a doplnkov č.1 

Územného plánu obce Radošina“
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Máme za sebou vianočné prázdniny, 
naplno zaberáme v škole, veď pol-
rok je pred dverami a všetkým záleží 
na dobrom hodnotení. Pre zvýšený 
výskyt respiračných ochorení na 
pokyn okresnej hygieničky sme na 
vianočné prázdniny nastúpili o tri 
dni skôr. Zanechali sme vkusne zim-
ne vyzdobenú školu. Po prázdninách 
sme sa vrátili do krásnej novej zbo-
rovne, ktorá si výmenu nábytku po 
57 rokoch zaslúžila. V novom roku 
sa uskutočnili triedne aktívy, kde 
boli rodičia oboznámení s úspech-
mi a nedostatkami svojich detí. Od 
triednych stretnutí bol krátky čas na 
opravenie si známky, ale tým, kto-
rým na tom záležalo zabrali a mohli 
sa tešiť z lepších výsledkov. A keďže 
uplatniť sa v dnešnej náročnej dobe 
nie je jednoduché, zameriavame 
k tomu aj vyučovací proces. Okrem 

kvalitnej výučby sa venujeme žia-
kom aj po vyučovaní, či už na rôz-
nych zaujímavých krúžkoch alebo 
prípravou na súťaže a olympiády. 
Prvé výsledky nenechali na seba 
dlho čakať. Žiak Markus Hertel sa 
po úspešnom kole v Nitre prebojoval 
do celoštátneho finále (čítaj nižšie). 
Už roky zaznamenávame úspechy 
v technickej olympiáde. V okresnom 
kole mladších žiakov získal 1. miesto 
M. Hertel 7. roč. a kategórii starších 
žiakov dvojica B. Fediushin a D. Bre-
zina obaja 9. roč., rovnako 1. miesto. 
Všetci postupujú do krajského kola, 
ktoré bude v mesiaci marec. Prebehli 
školské kolá z viacerých predmetov 
a víťazov čakajú okresné kolá, ktoré 
sa začínajú rozbiehať. Konečne sa 
žiaci 7. ročníka s doplnením o žia-
kov 8. a 9. ročníka zúčastnili lyžiar-
skeho kurzu na Donovaloch. Lyžiar-

ske stredisko Donovaly vyberáme už 
dlhé roky z viacerých dôvodov. Je to 
najmä dostupná vzdialenosť, výbor-
né lyžiarske podmienky, lyžiarsky 
svah je hneď pred hotelom, žiaci 
nemusia prechádzať cez cestu ani 
absolvovať dlhú trasu ku svahu, sú 
tam vhodné svahy pre začiatočníkov 
i pokročilých. Nemenej dôležitý je aj 
fakt, že žiaci majú zľavu za ubytova-
nie a stravu, nakoľko sme dlhoroční 
návštevníci. Ako každý rok aj tento 
rok prispieva rada školy na cestu. Po 
rokoch boli zrušené jednodňové pol-
ročné prázdniny, preto po rozdaní 
výpisov z vysvedčení pokračujeme 
bez prestávky ďalej. V mesiaci feb-
ruár sa žiaci zúčastnia kurzu kor-
čuľovania, uskutoční sa karneval 
a veľa iných podujatí. Všetci sa na to 
tešíme.

gb

Zo života našej školy

Jesenný a vianočný čas v Materskej škole
Jesenný a vianočný čas v Mater-
skej škole bol nestály. Bol ovplyv-
nený chorobnosťou detí. Vzdelá-
vanie sa realizovalo so zníženými 
počtami detí. Napriek tomu sa 
uskutočnili po dvojročnej pre-

stávke vystúpenia. V októbri Úcta 
k starším. Deti z veľkej triedy 
predviedli aké sú šikovné – rapo-
tavé, spevavé, tanečné. Určite 
potešili každého. V decembri - 
tvorivé dielne v MŠ, Vianočné 
trhy a stretnutie s Mikulášom. 
Do tvorivých dielní sa zapojili 
rodičia detí, ako aj samotné deti. 

Výsledky prác boli fantastické, čo 
sa odzrkadlilo aj v predaji. Veľa 
tvorivosti, fantázie, svetielok…
Taký bol pohľad na všetky predaj-
né stánky. Pre deti bol tento deň 
umocnený čakaním na Mikuláša. 

Jeho príchodu predchádzala sláv-
nostná akadémia v KD. Naše deti 
predviedli skvelé predstavenia, 
plné radosti, rytmu, spevu. Obja-
vili sa aj slzičky…💦.
Stretnutie s Mikulášom však mali 
deti aj v MŠ. Prišiel v sprievode 
anjela a čerta. Boli veľmi originál-
ni. Profesionálnym, bezprostred-

ným spôsobom sa prihovárali 
deťom. Na recitácie a spevy rea-
govali prirodzene. Odmenu si za-
slúžilo každé dieťa.
Ďakujeme OÚ Radošina za spo-
luprácu pri Vianočných trhoch 

a Mikulášskej akadémii. Je po-
trebné poďakovať rodičom Abbie 
Vincenovej, ktorí sponzorovali 
deťom príjemné dopoludnie s Mi-
kulášom v MŠ. Taktiež ďakujeme 
PD Radošinka – Veľké Ripňany, 
za finančný dar pre deti.

Text.foto: G.Cviková
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Celoštátne finále Festival vedy 
a techniky 2022
V dňoch 6. – 8. 11 sa uskutočnil 
v Zážitkovom centre Aurelium v Bra-
tislave očakávaný deň finalistov kraj-
ských kôl – celoštátne finále Amavet 
Festival vedy a techniky mladých 
vedátorov Slovenska. Našu školu 
mimoriadne úspešne reprezentoval 
Markus Hertel, 7. ročník s projek-
tom: Liečivé účinky rastlín v okolí 
obce Radošina. Za uvedený projekt 
získal nielen certifikát, ale aj diplom 

a cenu v kategórií biológa. Počas sú-
ťaže žiaci základných i stredných 
škôl obhajovali svoje projekty pred 
odbornou komisiou tvorenou členmi 
akademickej sféry a vedecko – vý-
skumných inštitúcií. Úžasná atmo-
sféra a nezabudnuteľné zážitky nás 
sprevádzali celým programom počas 
Týždňa vedy a techniky na Sloven-
sku.

T. Patáková

Vianočné trhy a Mikulášsky beh

Podujatiami nabité sobotňajšie popoludnie vytiahlo 
veľa našich občanov z domu. 3. decembra sa v obci ko-
nal 1. ročník Vianočných trhov spojených s Mikuláš-
skym behom a veríme, že si zachová tradíciu aj ďalej. 
Podujatie organizovala Obec Radošina s organizátormi 
podujatia „Zlaté srdiečko“. Všetko sa začalo v dopolud-
ňajších hodinách, keď sa v kuchyni svadobky KD do veľ-
kých kotlín dávali suroviny mäso, kapustu, pochutiny 
a začala sa variť kapustnica. A nielen kapustnica ale aj 
vianočný punč pre dospelých, troška ostrejší a pre deti 
sladší. Všetci občania i deti do neskorých večerných ho-
dín mali možnosť pochutnať si na kapustnici a punči. 
A bolo dobré, zjedlo a vypilo sa všetko.
Popoludní sa začínali plniť drevené stánky s trhovník-
mi, ktorí ponúkali svoj tovar na predaj. ZŠ a MŠ s via-
nočným tovarom, syrárky so syrovými špecialitami, me-
dár, aranžérka s venčekmi, šperkárka, oplátky, sviečky 
a veľa iného tovaru pre potešenie a radosť. Ľudia si uro-
bili radosť kúpou drobného darčeka a zároveň podporili 
trhovníkov. Počas predaja sa konal Mikulášsky beh, cha-

ritatívny beh na pomoc Deťom s rakovinou. Športovo 
zdatnejší sa vydali na beh po uliciach Radošiny, cca 4 
km. Všetci úspešne dobehli, bolo jedno kto prvý a kto 
posledný. Zvíťazili všetci, veď účasťou podporili choré 
deti. Nasledovalo vystúpenie detí ZŠ a MŠ v kinosá-
le KD, pekným vianočným programom. Zaplnená sála 
odmenila účinkujúcich potleskom, ktorí mali po dvoch 
rokoch prestávky opäť možnosť predstaviť sa ako herci. 
Po programe prišiel pozdraviť deti Mikuláš s anjelom 
a čertom. Rozsvietil stromček, vypočul si veľa pekných 
básní, piesní, rýmovačiek. Každé dieťa a bolo ich tam 
neúrekom dostalo darček. Niektoré mali šťastie, že ich 
Mikuláš oslovil prvých, iné si na darček počkali dlhšie, 
ale žiadne dieťa neodišlo naprázdno. Po odchode Miku-
láša nasledovala mikulášska diskotéka pre deti. Deti sa 
vyšantili, zatancovali si a plné pekných dojmov sa v ne-
skorších hodinách rozišli domov. Deň plný zážitkov, ra-
dosti a úsmevu. A mohli sa začať vianoce.

gb

foto P. Čierňavafoto P. Čierňava foto R. Vanžurafoto R. Vanžura
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Úroveň separácie odpadu v obci za rok 2022
Separované zložky odpadu v tonách

papier 37,2
sklo 38,98
tetrapack 2,77
kovy 4,72
plasty 26,69
biologicky rozložiteľný odpad 138
textil, šatstvo 33,2

Hodnoty separovaného zberu v tonách za rok 2022 boli 
veľmi podobné roku 2021. Mnohí z Vás takto prispieva-
jú k dobrej úrovni separácii odpadu, čo na jednej strane 
vstupuje do výpočtu poplatkov za uloženie odpadu na 
skládku a na druhej strane prispieva k tomu, že vysepa-
rované komodity sa zhodnocujú a vracajú do ekonomiky 
ako cenné suroviny, ktoré nahrádzajú prírodné materiály 
a šetria životné prostredie.

Posun termínu – výrub drevín je možné realizovať do 28. 2. 2023
Občan, ktorý má v úmysle pristúpiť k výrubu drevín na 
území obce, musí podať na Obecný úrad písomnú žia-
dosť o vydanie súhlasu na výrub dreviny podľa zákona 
č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny v znení ne-
skorších predpisov a vyhlášky č. 24/2003 Z. z., ktorou 
sa vykonáva zákon č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody 
a krajiny (žiadosť je dostupná na Obecnom úrade).
Žiadosť musí obsahovať nasledovné informácie:
• Údaje o žiadateľovi
• Údaje o pozemku, na ktorom drevina rastie
• Súhlas vlastníka, správcu, prípadne nájomcu (ak mu 

takéto oprávnenie vyplýva z nájomnej zmluvy) po-
zemku, na ktorom drevina rastie, ak žiadateľ nie je 
jeho vlastníkom (správcom, nájomcom)

• Špecifikácia dreviny, ktorá sa má vyrúbať
• Odôvodnenie žiadosti
• Úhradu správneho poplatku – pre FO 10,00 Eur a pre 

PO 100,00 Eur

Odôvodnenie výrubu drevín je najmä zlý zdravotný stav 
drevín, nevhodné hygienické podmienky v bytových 
a nebytových priestorov alebo narušenie stability stav-
by koreňovým systémom dreviny. Vyššie uvedená žia-
dosť sa vzťahuje na dreviny, ktoré majú obvod kmeňa vo 
výške 130 cm nad zemou väčší ako 40 cm. Výrub drevín 
je možné realizovať v období vegetačného pokoja, kto-
ré je určené od 1. 10. do 28. 2. Obec v prípade vydania 
súhlasu na výrub stromov uloží v zmysle paragrafu 48 
zákona č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny 
žiadateľovi povinnosť vykonať náhradnú výsadbu za 
vyrúbané dreviny. V prípade otázok vo veci výrubu dre-
vín sa obráťte priamo na Obecný úrad Radošina, ktoré-
ho pracovníci vám radi zodpovedia vaše otázky, určite 
nekonajte – nerúbte dreviny – svojvoľne.

Mgr. Peter Čierňava
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Koľko nás stálo odpadové hospodárstvo v roku 2022 a ako je nutné 
nastaviť poplatok, aby pokryl skutočné náklady v roku 2023.

V nasledovnom grafe vidíme vyjad-
renie nákladov a výnosov odpado-
vého hospodárstva našej obce za 
rok 2022 a kalkuláciu na rok 2023. 
Obec na poplatkoch za komunál-
ny odpad a drobný stavebný odpad 
v roku 2022 vyzbierala od občanov 
57 000 EUR a priame náklady na 
vývozy odpadov boli 44 900 EUR 
a ostatné náklady dosiahli výšku 
13 500 EUR. Celková bilancia odpa-
dového hospodárstva za rok 2022 
bola teda v zápornej bilancii okolo 
1 400 EUR.
V roku 2023 náklady na vývoz ko-
munálneho odpadu a nebezpečné-
ho odpadu vzrastú zhruba o 20%, 
čo je zrejme z predložených cenní-
kov subjektov, ktoré odpad obci od-
vážajú a ukladajú ho na skládku. Os-
tatné náklady vzrástli o 15%. Tieto 
navýšenia je nutné premietnuť 
do poplatku za komunálny odpad 
a drobný stavebný odpad a preto je 
poplatok na rok 2023 navýšený prá-
ve o sumu, ktorá pokryje rast nákla-
dov. Na 1 obyvateľa to predstavuje 
nárast o 5,90 EUR/rok. Poplatok 
na rok 2023 bol preto Obecným za-
stupiteľstvom schválený vo výške 
28,84 EUR.
Čo vstupuje do nákladov na od-
padové hospodárstvo obce
Náklady našej obce na odpadové 
hospodárstvo možno rozdeliť do 2 
hlavných skupín, ktoré sme v grafe 
oddelili.
NÁKLADY NA VÝVOZ KOMUNÁL-
NEHO A NEBEZPEČNÉHO ODPA-
DU: predstavuje položku súvisiacu 

so zberom a uložením na skládku ne-
separovaného zmesového komunál-
neho odpadu, teda všetkého, čo vy-
hodíme do plechových a čiernych 
nádob. Ďalej je sem zarátaná platba 
za zber, manipuláciu a skládkovanie 
odpadu, ktorý sa nazbiera pri zbere 
veľkoobjemového odpadu do veľ-
kokapacitných kontajnerov, ktoré 
sa každoročne rozmiestňujú v obci. 
Taktiež sú tu započítané poplatky 
obce za každoročný zber a likvidá-
ciu nebezpečného odpadu a nákla-
dy spojené s každoročným zberom 
elektroodpadu.
OSTATNÉ NÁKLADY: Predstavujú 
náklady obce v súvislosti so zabez-
pečovaním odvozu odpadov. Ide 
hlavne o každoročný zber konárov, 
ktorý predstavuje obrovské množ-
stvo materiálu, pomerne náročného 
na manipuláciu, ktorý pracovníci 
obecného úradu zbierajú a odváža-

jú skoro 2 mesiace a v neposlednej 
rade o manipuláciu s biologicky roz-
ložiteľným odpadom, ktorý vzniká 
pri celoročnej údržbe cintorínov, 
verejných priestranstiev a zelene, 
hlavne v období jesene, keď sa verej-
né priestranstvá zbavujú opadaných 
listov. Do tejto skupiny sú zahrnu-
té samozrejme aj náklady na mzdy 
a odvody pracovníkov technických 
služieb, pohonné hmoty, oleje, ma-
zivá a servis strojového parku.
Ďakujeme všetkým občanom za to, 
že separujú odpad a zapájajú sa do 
veľkoobjemových zberov, zberu ne-
bezpečných odpadov, zberu elektro-
odpadu, zberu konárov a pod. a pri-
spievajú tak k tomu, že odpad končí 
tam, kde má a neznečisťuje sa naše 
životné prostredie.

Mgr. Peter Čierňava, 
Ing. Bohuš Bartošek
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Radošinská sýpka od mája do decembra 2022 ponúkla…
Kultúrne aktivity Radošinskej sýpky sa 
začali 7. mája 2022 vernisážou výsta-
vy výtvarníčky Soni Mrázovej, ktorá je 
scénografkou, venuje sa maľbe na drevo, 
výrobe originálnych bábok a hračiek. Výsta-
va niesla názov Sypké sny, keďže „Tak, ako 
sa presypáva čas, tak sa vo mne presýpajú 
sny…“, vysvetlila ho autorka. Výstave domi-
novala maľba sprevádzaná dokumentáciou 
divadelných výprav a scén.
29. mája 2022 bol ďalším podujatím 
kreatívny výtvarný program maľba / 
kresba pod vedením skúsených lektorov 
Mgr. art. Nikola Ferencza a Mgr. art. Róbert 
Nilsen Chromý. Obsahom programu bola 
výtvarná tvorba - kompozičné a perspek-
tívne vnímanie priestoru. Maľovalo sa akry-
lom na maliarske plátno s ukážkou základ-
ných techník, analýzou farebného spektra 
a miešaním farieb. Na kresbu sa používal 
uhlík, ceruzka, farebná rudka a kombinácia 
techník. Podujatie bolo vhodné pre mládež 
od 12 rokov, každý účastník si mohol zvo-
liť techniku a podľa pripravenej témy alebo 
i vlastnej tvoriť.
11. júna 2022 popoludní bola v Radošin-
skej sýpke kreatívna výtvarná dielňa pre 
deti od 6 rokov. Deti si spoločne s výtvar-
níčkou Soňou Mrázovou tvorili interaktívne 
bábky z prírodných materiálov (obilniny, 
drevo, textil, farby) a následne ich dotvárali 
akrylovými farbami.
29. júna 2022 sa v príjemnom formál-
no-neformálnom rozhovore, ktorý mode-
roval filozof Fedor Blaščák, stretli rodáci 
i hostia s fenoménom, dramatikom, re-
žisérom, hercom, scenáristom, vedúcou 
osobnosťou Radošinského naivného 
divadla STANISLAVOM ŠTEPKOM. Ďa-
kujeme, náš rodák rád navštevuje Radošinu.
21. augusta 2022 bolo po krátkej letnej 
odmlke pripravené ďalšie zaujímavé popo-
ludnie. Začal sa prvý workshop zo série 
KREÁCIE. Tento prvý bol určený pre deti 
a zameraný bol na recyklovanie textilného 
materiálu. Viedla ho opäť výtvarníčka Soňa 
Mrázová. Spolu s ňou deti tvorili interak-
tívne bábky – maňušky. Na ich výrobu 
použili starý textil, rukavice, gombíky… Šili 
ručne a bábky následne dotvorili akrylový-
mi farbami.
1. septembra 2022 pokračovala druhá 
časť série KREÁCIE. Opäť to bol work-
shop – aranžovanie zo záhradných a lúč-
nych kvetov a tráv s pedagogičkou, váženou 
floristkou a jednou z najvýznamnejších or-

ganizátoriek a zakladateliek medzinárodnej 
floristickej súťaže Victoria Regia Piešťany, 
s pani Martou Rybovou. Pestrú paletu vy-
pestovaných záhradných kvetov poskytla 
mladá lokálna pestovateľka Katka - Kvety 
u Katy, zakladateľka kvetinovej farmy pri 
Trnave.
11. septembra 2022 boli po druhýkrát 
REMESELNÉ KUMŠTOVAČKY. Na reme-
selných tvorivých dielňach pre deti a dospe-
lých svoj kumšt odovzdávali:
KOŠIKÁRKA Erika Rudíková - členka 
ÚĽUV-u a lektorka mnohých úspešných 
workshopov.
KOVÁČ Ján Ostradický, umelecký kováč 
a zámočník.
VČELÁR Milan Toman, člen Spolku včelá-

rov Radošina, ktorý sa včelárstvu úspešne 
venuje od roku 1985 a rád sa venuje deťom.
ZVONÁR Jozef Kučera, zručný remesel-
ník s estetickým cítením. Okrem iných re-
meselných činností sa niekoľko rokov váš-
nivo venuje odlievaniu. Jeho prácu poznajú 
na mnohých miestach Slovenska.
MEDOVNIKÁRKA Emília Gavorníková, 
ktorá sa roky veľmi úspešne venuje výrobe 
jedlých medovníkov a medovníkových de-
korácií. Získala viacero ocenení.
RYTEC Róbert Kováčik, ktorý rytectvo 
a puškárstvo vyštudoval v Uherskom Brode, 
jeho vášňou je výroba umeleckých nožov, 
ktoré si sám gravíruje, uznávaný a oceňova-
ný nožiar.
VÝROBA Z KOŽE Erika Kováčiková, 
krajčírka, ktorej učarovala výroba z kože. 
Spolupracuje s manželom rytcom a nožia-
rom Róbertom Kováčikom, ktorému na jeho 
vytvorené nože vyrába a šije kožené puzdrá.
08. 10. 2022 sa v sérii KRÁCIE uskutočnil 
sochársky workshop pre dospelých a tvorivé 
modelovanie pre deti s akademickým sochá-
rom Dominikom Mončekom a umeleckým 
kováčom Matejom Sigetom.
23. 10. 2022 v podujatí IINTERAKTÍVNE 
ČÍTANIE pre deti a dospelých na motívy 
dvojknižky vydavateľstva Buvik MALÍ HR-
DINOVIA predstavili bábkoherečky Barbor-
ka Krajč Zamišková a Kristínka Sviteková.
10. 12. 2022 sme spoločne v Radošinskej 
sýpke zažili harmonický adventný koncert 
zvončekového orchestra ZVONKOHRA 
Košariská - Priepasné (vraj jedinej zvon-
kohry na Slovensku). Koncert svojimi poe-
tickými vstupmi dopĺňala umelecká vedúca 
pani Viera Michalicová.
V dnešnej pretechnizovanej internetovej dobe 
bolo potešením sledovať záujem ľudí o umenie 
a skutočnú remeselnú zručnosť a obdivovať 
tvorivosť, ktorá vďaka Bohu žije. Mnohí zistia 
až po viac-menej náhodnom podnete, že tiež 
ju v sebe majú, keďže mnoho z predvádzaného 
„kumštu“ si bolo možno vlastnoručne vyskúšať. 
Akcie boli excelentne pripravené, remeselníci 
a iní umelci si to očividne v starom pôsobivom 
prostredí užívali. Návštevníci, ktorých postup-
ne pribúda, sa už iste tešia na ďalšie podujatia 
v roku 2023.
Radošinská sýpka praje všetkým ľu-
ďom úspešný, vierou, nádejou, rozva-
hou a zdravím naplnený rok 2023.

S použitím FB Radošinskej sýpky spracovala -st-



Radošinské noviny | 9

Z receptov našich čitateľov
Zelerovo – ananásový šalát
Potrebujeme: 2 poháre strúhaného sterilizovaného ze-
leru s ananásom (značka Efko), 30 dkg dusenej šunky, 
konzervu kukurice, uvarené vajcia na tvrdo – cca 4ks, soľ, 
korenie, majonézu, pre lepšiu chuť pridáme aj ďalší ana-
nás z konzervy.
Postup: Zeler s ananásom precedíme, šunku nakrájame 

na úzke pásiky, pridáme kukuricu, na tvrdo uvarené va-
jíčka, ananás, ktorý si môžeme nakrájať na menšie kúsky. 
Zmiešame s majonézou. Ochutnáme a doladíme štipkou 
soli a korenia. Šalát je hneď vhodný na konzumáciu, ale 
pre ešte ohromnejší výsledok, necháme odstáť v chladnič-
ke pár hodín, a potom degustujeme.

Z. Blahušová

Pani Zima, kde si?
Čítajúc tieto riadky už azda za ok-
nom vidíte bielu pokrývku, pretože 
kým ich ja píšem vonku jej veru niet. 
Už sme si na to aj zvykli, však?
Rokmi, ktoré plynú akosi rýchlejšie, 
než boli zvyknutí naši rodičia a starí 
rodičia, sa pre nás stal sneh raritou 
a blato na Vianoce obvyklou záleži-
tosťou, ktorej opakujúca sa frekven-
cia nás už vôbec nevyvádza z miery. 
Sila globálneho otepľovania sa už na-
ozaj nedá ignorovať a obávam sa, že 
naše deti už nebudú sneh ani poznať. 
Ale potom možno príde ďalšia Doba 
ľadová, ako hovorí naša Viki 😊 No, 
nechajme sa prekvapiť…
Katarína na blate, Vianoce na ľade; 
viac nie je pranostikou, na ktorú by 
sme si stavili. Za snehom už musíme 
cestovať do vyššie položených miest, 
čo nám ale na druhej strane umož-
ní užiť si aj zimné športy. Možno aj 
niektorí z Vás dali prednosť bielym 

vrchom pred Vianocami doma, a tak 
ste si ich užili v naozaj zimnej atmo-
sfére.
Tí, ktorí sme zostali v našej Radoši-
ne sme si užili plusové teploty, ako aj 
vlani. Vianočné svetielka na domoch 
pôsobia bez snehu na strechách 
a ceste akosi zvláštne, ale aspoň tóny 
Tichej noci, ktoré znejú najčarovnej-
šie na omši v Štedrý večer sa neme-
nia. Tie zostávajú stále hrejivé, svia-
točné, a také aké si ich pamätáme…
Zhon sviatkov je už za nami, rok 
2023 skoro celý pred nami a mys-
lím, že všetci sme už zhodnotili svo-
je úspechy a pády, ktoré sme prežili, 
pospomínali na tých, ktorí nás v mi-
nulom roku opustili a preto prajem 
nám všetkým, aby sme plní entuziaz-
mu a síl zvládli, čo nás čaká.
Naša obec má nového pána starostu 
a nové zastupiteľstvo, ktorým želám 
najmä veľa úspechov v prvom roku 

v úrade. Všetci si prajeme, aby kva-
lita života nás občanov v Radošine 
rástla.
Január je akýsi hluchý mesiac, kedy 
sa snažíme ukľudniť po sviatkoch, 
vrátiť sa do kolotoča povinností 
a pomaly v diaľke vyzerať už ďalšie 
voľno, ktoré nás čaká. Nasledujúce 
mesiace ho síce veľa nebude, ale prej-
de to určite rýchlejšie ako si myslíme.
Nie som osoba, ktorá si zvykne dávať 
predsavzatia, ale predsa sa chcem 
tento rok snažiť zachovať si vnútor-
ný pokoj, viac sa smiať a nebrať si 
všetko tak vážne, možno bude všet-
ko ľahšie. Skúste aj Vy. 😉
Prajem nám všetkým rok, na ktorý 
budeme spätne spomínať s úsme-
vom, preto sa aj počas neho veľa 
smejme, užívajme si lásku rodiny, 
blízkych a pomáhajme si navzájom.

Zuzana Blahušová

Čokoládový cheesecake
Korpus: 250 g maslové sušien-
ky Club, 120 g maslo, 1 KL kakao. 
Maslo dáme do mikrovlnky zohriať, 
nesmie byť tuhé ani riedke. Lyžicou 
zmes zmiešame a naplníme torto-
vú formu 26 cm (priemer). Tortovú 
formu dno aj boky vyložíme papie-
rom na pečenie, alebo postriekame 
sprayom carlex. Pečieme 180/10 
min. Po upečení položíme na mriež-
ku a necháme stáť do druhého dňa.
Plnka: 500 g mascarpone, 250 g 
jemného tvarohu (vo vaničke Pilos 
červený vrchný obal Lidl), 250 g 
kyslá smotana 18 %, 1vanilka, 80 g 
práškového cukru, 150 ml 33 % šľa-
hačky na šľahanie, 200 g čokolády, 2 

vajcia, 20 g zlatého klasu. Šľahačku 
s čokoládou miešame na miernom 
ohni do rozpustenia a vychladnu-
té spojíme so zmesou okrem vajec. 
Miešame mixérom na malých otáč-
kach a nakoniec len metličkou pri-
miešame vajíčka. Hmotu vylejeme 
na korpus a dáme piecť na 160 / 50 
min. Na spodok rúry dáme plech 
s vodou, rúru rozohriať a až do tep-
lej vložíme tortu. Po celý čas pečenia 
neotvárať. Po 50 minútach otvorí-
me rúru na varešku, (hrúbka vare-
chy) vyjde para a necháme dopiecť 
1 hodinu. Necháme odpočívať 2 – 3 
hodiny pri izbovej teplote a dáme na 
24 hodín do chladničky.

Poleva: 120 g čokolády, 60 ml 33% 
šľahačky, 20 g masla. Rozpustíme 
a zalejeme. Dáme stuhnúť na 2 ho-
diny do chladničky.
Cheesecake sa pečie dva dni.

M. Hertelová
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PORTRÉT

Radošina – čo to miesto pre Vás 
znamená?
Domov. Môj a celej mojej rodiny. 
Tu sa narodili a vyrastali moje deti. 
Napriek tomu, že už v Radošine ne-
žijú, vždy keď povedia, že sa stret-
neme doma znamená to v Radošine. 
A v neposlednom rade pre môjho 
vnuka a vnučku som tiež babka Ra-
došinská 😊.

Kde a ako sa začala Vaša cesta ži-
votom?
Narodila som sa vtedy, keď Martin 
Luther King dostal Nobelovu cenu 
mieru 😊.
Sviatosť krstu som prijala vo vtedaj-
šom bydlisku mojich rodičov v Ja-
níkovciach. Moje detstvo bolo naj-
krajšie na svete – u mojich babičiek. 
Urobím všetko, čo bude v mojich si-
lách, aby aj mojim vnúčatám zostali 
rovnaké spomienky na pobyt u bab-
ky v Radošine.
Základnú školu som absolvovala 
v Nitre pod Kalváriou a gymnázium 
tiež v Nitre na Párovciach. Napriek 
tomu, že moje študentské okolie žilo 
primeranou revoltou voči systému, 
som sa práve vtedy naučila na sebe 
tvrdo pracovať.
V mojich 21 rokoch som ukončila 
Univerzitu Komenského na právnic-
kej fakulte a hneď som nastúpila ako 
podnikový právnik v komunálnych 
službách mesta Nitra – arbitrážne 
konania boli obrovskou školou ži-
vota. Následne som prešla celým ra-
dom zamestnaní – od právnych slu-
žieb pre obecný úrad v Radošine pri 
príprave delimitačných protokolov 
pri odčleňovaní Orešian od Rado-
šiny (vtedy bola v Radošine staros-
tom pani Sigetová), cez zástupkyňu 
riaditeľa úradu práce v Piešťanoch 
a právneho poradcu veliteľa leteckej 
základne v Piešťanoch až po právne-
ho zástupcu v poisťovni.
Starostkou v Radošine som sa stala 
po voľbách v roku 2010.

Ako by ste usporiadali svoj vlastný 
rebríček hodnôt?
Na prvom mieste je rodina – je to 
všetko, čo máme. Rodičia mi dali 
všetko nádherné čo som zažila a bu-
dem veľmi rada, keď budú mať na 
mňa moje deti taký názor aký mám 
ja na mojich rodičov.
S rodinou sú späté tradície, rituály 
a zvyky – ich dodržiavanie, upevňo-
vanie a najmä rozvíjanie nás utvr-
dzuje v tom, kým sme a kam patríme. 
Veľká noc a Vianoce v našej rodine 
boli, sú a budú okrem ústrednej myš-
lienky a odkazu venované najmä de-
ťom a ich radosti.

Čo nás robí šťastnými?
V rozličnom období života rozličné 
okolnosti – šťastná rodina, zdravé 
a spokojné deti a potom samozrejme 
vnúčatá. Túžba po pracovnom úspe-
chu je tiež neoddeliteľnou súčasťou 
nášho bytia. Dlhoročná skúsenosť 
ma tiež utvrdila v tom, že spokojnosť 
spočíva v prijatí reality a najmä v od-
pustení.

Čo nás robí nešťastnými?
Zlomyseľnosť – tá nás všetkých pri-
pravila o veľa energie. Nie len mňa 
ale aj mojich kolegov a spolupracov-
níkov.

Všetci by sme chceli niečomu uveriť 
a naša viera je pre nás tou najin-
tímnejšou sférou kde z pravidla ni-
koho nevpúšťame. Napriek tomu, 
čím je pre Vás Vaša viera?
Vyrastala som v rodine, kde sú kres-
ťanské princípy a tradície hlboko 
zakorenené. Životné skúsenosti ma 
naučili, že prosieb, vďačnosti a z nej 
vyplývajúceho pokoja nikdy nie je 
dosť, to všetko mi poskytuje viera.

12 rokov vo funkcii starostu je 
dlhá perióda ľudského života. Čo 
ste získali?

Veľa životných lekcií a skúseností – 
obrovskú oporu v dôležitých ľuďoch. 
Častokrát sa mi na moje veľké pre-
kvapenie dostalo podpory od ľudí, 
od ktorých by som to nečakala a na-
opak. Som veľmi vďačná všetkým, 
ktorí podporili naše projekty a cie-
le. Sociálna práca a práca s deťmi je 
pre mňa nesmierne dôležitá a to je 
priestor kde by som sa chcela aj na-
ďalej realizovať.

Čo ste stratili?
Súkromie.

Čo Vás tešilo?
Každý, aj drobný úspech, vrátane 
umiestnenia všetkých detí v škôlke.

Čo Vás zarmucovalo?
Bezmocnosť. Častokrát sme bezmoc-
ní pred nepredvídateľnými životný-
mi okolnosťami akými sú ochorenie, 
strata člena rodiny alebo iné negatív-
ne udalosti v rodinách. Žiaľ, pomoc 
starostu pri zabezpečovaní lekárskej 
starostlivosti alebo prípadná starost-
livosť o pozostalých sú len malou ná-
plasťou na strádanie a utrpenie.

Počas svojho funkčného obdobia 
ste mali možnosť nazrieť do množ-
stva ľudských osudov. Čo bolo pre 
Vás najintenzívnejším zážitkom 
v spojení s Vašou funkciou?
Úmrtie v rodinách, najmä tam, kde 
sú neplnoletí pozostalí si vyžadu-
je vždy veľkú dávku angažovanosti. 
Je nesmierne dôležité urobiť všetky 
možné kroky na zmiernenie boles-

V cykle Osobnosti Radošiny Vám prinášame rozhovor 

s našou bývalou starostkou – JUDr. Marta Kolková.
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ti a zachovanie kontinuity rodiny. 
A potom, samozrejme vítanie detí – 
našej budúcnosti, je to, čo som preží-
vala vždy veľmi osobne.

Čo je na Radošine najkrajšie?
Rozmanitosť - nádherná príroda 
s prírodnými výtvormi, podhorská 
poloha, veľa nezamŕzajúcich prame-
ňov vody s prirodzeným prelivom, 
záhorčie a lúky naopak ponúkajú 
mini polostep plnú užitočného a lov-
ného vtáctva – to všetko je na Rado-
šine unikátne.

Je niečo konkrétne čo tu máte 
radi?
Okolie kostola a samozrejme celý 
areál amfiteátra - to je moja srdcová 
záležitosť.

Čo považujete za profesionálny 
úspech?
Rozvoj školy, škôlky, vznik komunit-
ného centra a amfiteátra. To všetko 
sú však „len“ budovy, úspech je tvo-
rený spoluprácou. Vždy som si veľmi 
cenila spoluprácu s vedením školy, 
farským úradom, so Stanislavom 
Štepkom, futbalistami, hasičmi, vče-
lármi, so zväzom dôchodcov, úniou 
žien, s veterán klubom a samozrej-
me s vedením poľovného združenia. 
Vznikom amfiteátra sme spolu s ve-
dením poľovného združenia v roku 
2011 vytvorili tradíciu poľovníckych 
slávností. Prvé slávnosti sa začali veľ-
mi skromne a dnes sa prepracovali na 
spoločenskú udalosť regionálneho 
významu. Spolupráca s miestnymi 
podnikateľmi, zvlášť s PD Radošin-
ka a Pivnicou Radošina bola tiež 
nesmierne dôležitá a prínosná. Moji 
bezprostrední kolegovia a spolupra-
covníci boli mojou najväčšou oporou. 
Úplne zvlášť musím spomenúť prácu 
s deťmi, ktorá ma neskonale napĺňa.

Nevšímavosť a apatia je fenomén, 
ktorý spoločnosť brzdí - čo by sme 
teda mali urobiť aby sme odstráni-
li nevšímavosť?
Všetko základné a dôležité sa začí-
na v rodine – empatia, pokora, úcta 
ale najmä prirodzená túžba pomá-
hať. Ochotní ľudia nie sú nevšíma-
ví. V kritických chvíľach sa obna-
žujú charaktery, preto nemôžem 
nespomenúť obrovskú a podotýkam 
nezištnú nasadenosť všetkých zain-
teresovaných pracovníkov pri tes-
tovaní občanov počas pandémie Co-
vid – v čase vzniku tejto povinnosti 
totiž od nadriadených orgánov o od-
mene nebolo ani zmienky…

Čo ako ľudstvo – robíme zle?
Strata zodpovednosti je vždy toxic-
ká. Dnes korupcia siaha do najvyš-
ších poschodí EU, parlamentu a EU 
Komisie. Komisie, ktorú nikto ne-
volil. Komisie, ktorá nám neomylne 
nariaďuje aké žiarovky a vysávače 
máme používať a pritom nevie vy-
riešiť základné potreby národov EU - 
zdravotnú, potravinovú a energetic-
kú bezpečnosť a bezpečnosť vôbec… 
Projekt EU je úžasný a prospešný. 
Súčasná politická reprezentácia nám 
však škodí. Mali by sme k voľbám 
pristupovať oveľa zodpovednejšie. 
A potom, zabudli sme sa tešiť z dô-
ležitých maličkostí – za veľkými ve-
cami a pohnútkami sa vždy skrývajú 
drobné sekvencie nášho bytia, ktoré 
nám z pravidla utkvejú v pamäti po-
čas celého života.

Spoločnosť, vzťahy a hodnoty 
prechádzajú v súčasnosti krízou 
a úpadkom s akým sa naša gene-
rácia za ostatných niekoľko dekád 
doposiaľ nestretla. Kam sme sa to 
dostali?
Žiaľ, dnešný svet je ovládaný len pe-
niazmi a honbou za ziskom - a to je 

zlé. Návrat ku kresťanským hodno-
tám a tradíciám je cesta, ktorá nás 
môže bezpečne previesť úskaliami 
všetkých minulých, súčasných aj bu-
dúcich izmov. Všetky izmy - kapita-
lizmus, socializmus, po novom libe-
ralizmus a globalizmus sú tu s nami 
ponajviac niekoľko desaťročí alebo 
storočí. Kresťanstvo je tu chvála 
pánu Bohu s nami už 2 tisícročia.

Je ťažké okamžite zmeniť počína-
nie svetových, európskych a slo-
venských politických reprezen-
tantov. Napriek tomu - čo by mali 
urobiť naši politickí zástupcovia 
a čo by sme mali urobiť my, aby sa 
veci začali meniť k lepšiemu?
Jednotlivec je dôležitý a každý musí 
začať od seba. Buďme kritický k in-
formáciám. Pozorne zvažujme koho 
si vo voľbách volíme za našich zá-
stupcov.

Čo by ste priali Radošine?
Spoluprácu na všetkých úrovniach. 
To je kľúč k napredovaniu a rozvo-
ju. Každý si môže upratať pred a za 
domom, skutočne aj obrazne. Každý, 
kto má možnosť obci pomôcť, by tak 
mal urobiť už len pre to, aby svoj-
im potomkom zabezpečil priaznivé 
miesto na žitie.

Čo by ste priala obyvateľom Rado-
šiny?
Len veľa zdravia, šťastia, lásky, spo-
kojnosti a súdržnosti. Pokiaľ majú 
naše rodiny prežiť nasledujúce kom-
plikované obdobie v zdraví, šťastí 
a spokojnosti musíme im ukázať ide-
ál, ktorý majú chrániť. A musíme to 
urobiť sami.

NA

foto A. Madarászfoto A. Madarász
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Sladký rozhovor
Je po vianociach a práve to je čas, kedy sme si sladkého užili až-až. Vám, Vážení občania, sladké maškrtenie ponúkam aspoň 
na prečítanie. Martinka Hertelová, Hečkova ulica, je mojim dnešným partnerom na rozhovor.
Vynikajúca cukrárka, samouk, pracuje, pečie pre cukráreň Glacio - Sweeteria, ktorá má predajňu so zákuskami v Auparku. 
Spolu s kolegyňou pečú v hoteli Eden, kde majú zriadenú miestnosť na výrobu zákuskov. Majiteľ cukrární Glacio má svoje 
prevádzky po celom Slovensku. (Na vysvetlenie: len v Auparku je premenovaný názov Glacio na Sweeteria, pre všetky ostatné 
cukrárne zostáva aj naďalej názov Glacio v rozhovore už budem uvádzať názov Sweeteria.)

GB: Ako si sa profesionálne dostala k pečeniu zákus-
kov?
MH: Pre cukráreň Sweeteria pečiem od apríla minulého 
roka. Už viac rokov som sa pohrávala s myšlienkou piecť 
zákusky a náhodou som čítala inzerát, v ktorom spomí-
naný majiteľ hľadal cukrárku. Zúčastnila som sa pohovo-
ru, ukázala niekoľko fotiek s mojimi cukrárskymi výtvor-
mi a bola som prijatá. Som vyučená kaderníčka, ale táto 
práca ma nikdy nenapĺňala a tak som vymenila fén za 
mixér. Považujem to za veľmi dobrý krok v mojom živote.

GB: A aké boli tvoje prvé cukrárske práce?
MH: K pečeniu som dlhé roky nemala vzťah. Pred sviat-
kami, či už vianočnými alebo veľkonočnými napiekla ma-
mina, ktorá sa so zákuskami so mnou podelila. Snažila 
som sa aj ja piecť, ale všetky moje výtvory som odniesla 
ku mame – sliepkam. Po narodení mojich detí (Markus 
13 a Mia 11) nechýbala na žiadnej oslave kúpená torta 
z rúk nejakej dobrej cukrárky. Raz som si povedala, že 
to skúsim aj ja. Že upečiem tortu. Moja prvá torta bola 
dobošová. Nebola príliš vydarená, bola suchá, ale chu-
tila a naštartovala ma k ďalšej práci. Sama na sebe som 
sa učila. Skúšala, radila sa, vyhľadávala na internete. Po-
stupne sa mi darilo viac a viac. Moja prvá naozaj vydare-
ná torta išla do Bratislavy a mala veľký úspech. Najväč-
ším degustátorm bol môj otec, tomu vždy všetko chutilo.

GB: Kde sa inšpiruješ?
MH: Inšpiráciu beriem na internete, z kníh, časopisov. 
Zúčastňujem sa tiež školení o pečení, kam ma vysielajú 
z práce. Sú tam veľmi milí ľudia a veľa sa tam naučím, ale 
aj ja odovzdám veľa cenných skúseností. Veľa nápadov 
mám z receptov, ktoré pečieme vo výrobni zákuskov, do-
staneme recept na zákusky, podľa ktorého pečieme. Už 
niekoľko receptov som vylepšila a všetci boli spokojní. Či 
už zmením pomer, príchuť, postup. Známemu zákusku 
Pavlovka som mierne upravila recept i postup a všetci 
boli nadšení. Teraz sa venujem pečeniu cheesecakeov. Vo 
výrobni pečieme cheesecake a iné torty, denne okolo 12 
kusov a tiež pečieme torty na objednávky.

GB: Vianoce sú časom suchého pečiva, pečieš aj toto 
rada?
MH: Suché pečivo som začínala piecť na začiatku. Pečiem 
aj teraz, ale prednosť dávam pečeniu tort a cheesecake-
ov. Všetko suché pečivo pečiem výlučne s maslom, má 
to lahodnú chuť, taktiež do plniek používam len maslo. 
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Chuť je nezameniteľná. Pred viano-
cami som mala veľa objednávok aj od 
občanov z Radošiny. Žiaľ pre veľkú 
pracovnú vyťaženosť som nemohla 
občanov uspokojiť. V práci sme mali 
objednávku na 500 kg suchého peči-
va a s jednou kolegyňou sme to piekli 
2 mesiace. Boli to vanilkové rožky, 
linecké pečivo, mašinkové, medov-
níky, grilážky a košíčky plnené kara-
melom.

GB: Odkiaľ sa ľudia dozvedeli 
o tvojej práci?
MH: Keď boli deti malé, piekla som 
pri každej príležitosti, ako bol MDD, 
meniny, narodeniny, zahájenie, 
ukončenie šk. roka do škôlky pre 
deti. Ochutnali aj pani učiteľky a tie 
mi urobili dobrú reklamu. Zákusky 
chválili aj deti doma a tak sa to šírilo 
ďalej. No a tak prišli postupne prvé 
objednávky. Výbornými zákuskami 
obdarúvam tiež spolužiakov svojich 
detí pri mimoriadnej príležitosti. 
Karamelový, čokoládový cheesecake, 
ovocné torty, všetci si prsty oblizujú.

GB: Kto ti doma pomáha?
MH: Dcéra Mia je mojou veľkou po-
mocníčkou. Vykrajuje, mieša, tva-
ruje. Pomáha mi pri dokončovacích 
prácach na tortách, má šikovné ruky. 
Nejeden raz som rozmýšľala nad ne-
jakou ozdobou ako ju vytvoriť a prá-

ve Mia mi pomohla, mala dobrý ná-
pad. Tiež si sleduje stránky a pomaly 
sa priúča. Veľmi rada modelujem 
z hmoty alebo z marcipánu topánoč-
ky na torty, je to môj obľúbený pred-
met, od lodičiek, baletných črievic, 
detských topánok… Syn s manželom 
len jedia. Syn má rád len dobošku, 
manželovi chutí všetko sladké.

GB: Aké sú tvoje záľuby okrem pe-
čenia?
MH: Kedysi som plietla z papie-
ra rôzne predmety. Ako chodím do 
práce je času menej. Prídem z práce 
podvečer, venujem sa deťom, varím, 
učím sa s nimi a potom pečiem aj 
do polnoci. Na torty patria ozdoby, 
venujem sa ich výrobe. Modelujem, 
vytváram, vymýšľam. Verím, že raz 
budem háčkovať, táto ručná práca 
ma láka.

GB: V televízii je obľúbená relá-
cia Pečie celé Slovensko. Keď vi-
dím Tvoje práce, verím, že by si sa 
umiestnila vysoko, ak nie aj vyhra-
la. Tvoje cukrárske výrobky sú do-
konalé. Neuvažuješ nad tým?
MH: Určite nie. Nepatrím k súťaži-
vým typom. Odmenou pre mňa je 
pochvala od zákazníka, radosť rodi-
ny, ktorú obdarujem tortou. Ak má 
zákusok chutiť, musím tam dať kva-
litné suroviny. Napríklad do zákus-

kov si objednávam čokoládu z inter-
netu, v obchodoch som sa s týmito 
výrobkami zatiaľ nestretla, Callebaut 
823, Callebaut Gold a iné druhy čo-
kolád tejto značky. Sú oveľa drahšie 
ako bežné čokolády ale lahodná chuť 
zákuska to vynahradí.

Kontakt na Martinku je na Facebo-
oku: martinahertelova, kde má od-
fotené všetky svoje práce. V malom 
zošite má všetky základné recepty. 
Niektoré z receptov ponúkla v prá-
ci a aj podľa nich pečú zákusky. Istá 
pani z Radošiny si dala k vianociam 
upiecť 6 cheesecakeov rôznych prí-
chutí. V jej rodine ich totiž zbožňujú.
Posedenie s Martinku bolo veľmi 
príjemné. Sedeli sme za bohato pre-
stretým stolom, zákusky, cheescaky, 
vianočné pečivo. Pochutila som si na 
maracujovom cheesecaku, zákusku 
lotus s citrónovou plnkou, tiramisu, 
všetko také dobré až sa to na jazyku 
rozplývalo. Ak navštívite cukráreň 
Sweeteria v Piešťanoch v Auparku, 
tak všetky zákusky v okrúhlej vitríne 
sú z rúk Martinky.

A ako by to bolo, keby som si od 
cukrárky nevypýtala recept. Môžete 
sa inšpirovať v okienku receptov.

Za rozhovor ďakuje GB



14 | Radošinské noviny

Radošinské Vianoce 2022
„To že sme konečne spolu doma“ je 
častá odpoveď na otázku, čo majú ľu-
dia radi na Vianociach. To isté platilo 
aj o Radošinských Vianociach 2022 – 
podujatí, ktoré po dvojročnej vynú-
tenej prestávke spôsobilo, že sme sa 
mohli opäť spolu a doma v Radošine 
v dňoch 15.–23. 12. 2022 diviť divu 
nášho divadla. Hercov, divákov, orga-
nizátorov, pomocníkov – všetkých už 
dvadsiatyštvrtýkrát v predvianočnej 
Radošine spojila dobrá vôľa a kumšt. 
Výnimočná kombinácia! V tomto 
ročníku sa prejavila naozaj štedro. 
Sedem divadelných predstavení, pri-
bližne dvetisíc divákov, okolo päťde-

siat hercov a technikov, šesťdesiat 
organizátorov a ich pomocníkov, 
desiatky hodín príprav a skúšok, to 
sú čísla zaujímavé, nie však najdôle-
žitejšie. Úprimných úsmevov a pek-
ných, vzácnych slov bolo totiž toľko, 
že ich spočítať nevieme. Na tých nám 
záleží.

Program podujatia začalo Radošin-
ské naivné divadlo s po všetkých 
stránkach výnimočnou hrou Pán 
Strom. Múdra, nápaditá, miestami 
dojímavá, ale aj vtipná hra o živote 
stromov, o príbehoch ľudí a o dlhom 
a väčšinou krásnom spolužití člove-

ka a dreviny divákov mimoriadne 
zaujala, čo dali najavo najmä počas 
mohutného a dlhotrvajúceho záve-
rečného potlesku. Veľmi podobné 
to bolo aj po štyroch reprízach no-
vej hry RND Madona s dieťaťom. 
Príbeh rodiny, ktorej všedný pokoj 
naruší záujem dvoch dcér o jeden 
obraz, ako to už u radošincov býva, 
donútil zamyslieť sa nad tým, čo je 
naozaj dôležité. Až keď doprajeme 
druhému, väčšinou aj my dostaneme 
po čom túžime. To spolu s výzvou 
zo závetu starého otca na úsmev, 
spolu s výbornými hereckými vý-
konmi a melodickými pesničkami si 
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diváci budú isto dlho pamätať. Mi-
moriadny záujem sme zaznamenali 
aj o premiéru hry Divadla Hlavina 
Materské znamienko. Veľa energie 
a času venoval o viaceré nové tváre 
posilnený ochotnícky súbor príprave 
tejto hry, to ako ju diváci prijali bolo 
pre celý kolektív veľkou úľavou i za-
dosťučinením. Uvažovanie o tom, čo 
nás požiera a že jediné čo nás môže 
zachrániť je láska, o tom je v skratke 
táto nová a tušíme, že aj vydarená 
hra radošinských ochotníkov. Večer 
pred Štedrým dňom s chuťou vybehli 
na javisko mladí herci Hlaviny junior. 
Premiéra hry Pinocchi priniesla zau-

jímavý a poučný príbeh dreveného 
dievčatka. Naše malé a pritom veľké 
talenty sa na javisku naplno preja-
vili. Nemohla byť krajšia bodka za 

Radošinskými Vianocami 2022 ako 
jednoznačný odkaz, že divadlo v Ra-
došine teší a zrejme bude dlho tešiť 
veľkých i malých.
Občianske združenie Hlavina ako or-

ganizátor podujatia ďakuje všetkým 
účinkujúcim a technickým spolupra-
covníkom za ich umenie a rovnako 
divákom, bez ktorých nemá zmysel 
robiť divadlo, za úžasnú priazeň. 
Vďační sme všetkým, ktorí nám 
akokoľvek pomohli – mladému tímu 
perfektnej obsluhy, pomocníčkam 
v šatni, akčným a usmiatym žien-
kam v kuchyni, obci Radošina za vy-
kúrené priestory kultúrneho domu, 
hasičom, polícii a každému kto niečo 
požičal, vyniesol, upiekol, upratal, 
vyzdobil, podal, vymyslel, povzbudil, 
alebo aspoň držal palce. Už teraz sa 
tešíme na Radošinské Vianoce 2023, 
ktoré budú v znamení neuveriteľné-
ho šesťdesiateho výročia vzniku Ra-
došinského naivného divadla, ktoré 
pre meno svojej rodnej obce urobilo 
veľa, vlastne najviac…

Mária Escherová

Radošinské vianoce pohľadom diváka
Konečne. Tak si povedali mnohí z nás, keď sa dopočuli, 
že Radošinské vianoce budú. Po dvoch rokoch sme za-
sadli do kinosály KD a nadýchli sa kultúry.

24. ročník sa začal 15. 12. skvelou hrou S. Štepku 
Pán Strom. Pútavý príbeh buka, ktorý nám ukázal 
veselé, smutné i ľudské okamihy jeho života počas 
100 ročného pútavého života.

Ďalšie dni sa niesli príbehom Hrdličkovcov pod názvom 
Madona s dieťaťom, kde obe dcéry zatúžili po obraze 
Madony s dieťaťom. V nedeľu si pre nás naša Hlavina 
pripravila hru Materské znamienko. Bola to smutná 
fraška o veselej príhode v dome nad mestom, ako na-
písal S. Štepka, hra o tom, čo nás zožiera zvnútra. Ra-

došinské vianoce ukončili nádejní, mladí, najmladší 
divadelní herci pod taktovkou Kristínky Jančovičovej. 
Pripravili si rozprávku Pinocchi a vdýchli život drevené-
mu dievčatku a prežili sme s ňou rôzne životné situácie. 
Dokázala nám všetkým, že si zaslúži byť živé dievčatko.

Ku všetkým predstaveniam postačí jedno slovo 
EXCELENTNÉ. Herci rozdali ľuďom radosť a mno-
ho úsmevov, za čo ich skvelé publikum odmenilo 
neutíchajúcim potleskom. Všetkým, ktorí pripra-
vujete toto podujatie pre nás, patrí veľké ĎAKU-
JEME. Vytvorili ste tradíciu, ktorá má zmysel a už 
dnes sa tešíme na ďalší rok.

DK
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Čo je s Vami, futbalisti?
Nás, fanúšikov futbalu stále zaujíma dianie v našom športovom klube. 
Výsledok jesennej časti, priebežné výsledky, komentáre, zimná prípra-
va, jarná sezóna.

Fandíme Vám a tešíme sa na pekné zápasy.
gb

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
22. 9. 2022–16. 1. 2023

 

Opustili nás

Ladislav Minárik 82r.

Emília Nadová 88r.

Anastázia Bartošeková 87r.

Alfonz Oravec 92r.

Štefan Pavlis 84r.
V spoločenskej rubrike uvádzame len na základe písomného súhlasu so zverejnením osobných údajov 

v periodikách.

Poďakovanie
Ďakujeme rodine, priateľom a známym, 

ktorí prišli

dňa 17.januára 2023
odprevadiť na poslednej ceste

ŠTEFANA PAVLISA
Vďaka Mons. M. Kupčíkovi za dôstojnú 
rozlúčku, sprevádzajúcim speváčkam, 

organistke, za množstvo kvetinových darov,
prejavy sústrasti a modlitby.

Touto cestou sa tiež chceme poďakovať 
minulému a terajšiemu personálu ZSS 

Harmónia v Radošine za príkladnú 
starostlivosť, ústretovosť a prejav empatie 
v posledných chvíľach života nášho chorého 

drahého otca.

Manželka, dcéra, syn

Narodili sa
Mathias Bartík

Adrián Lacena

Laura Moravanská

Máte šikovné ruky, baví vás 
záhrada, kvety, chováte do-
máce zvieratá, zaujímate sa o 
niečo výnimočné? Aj naďalej 
radi uvítame na stránkach na-
šich novín vaše úspechy, zau-
jímavé,  netradičné, nadroz-
merné či inak výnimočné. Na 
obrázku veľa druhov rôznych 
tekvíc, všetky jedlé, použitie 
na mnohé spôsoby. 

Stranu spracovala gb 

Pochváľme sa


